
Rada Miejska Śmigla 
Radni-Sesja 

Protokół nr 54 

LIV Posiedzenie w dniu 18 listopada 2022  

Obrady rozpoczęto 18 listopada 2022 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 13:35 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

1. Arleta Adamczak 

2. Włodzimierz Drótkowski 

3. Sławomir Grzelczyk 

4. Anna Jaworska 

5. Gabriela Kasperska 

6. Wiesław Kasperski 

7. Rafał Klem 

8. Krzysztof Łączny 

9. Piotr Majer 

10. Mirosław Józef Pawlak 

11. Michał Skrzypczak 

12. Alfred Splisteser 

13. Danuta Strzelczyk 

14. Sławomir Jan Szudra 

15. Beata Żyto 

1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski otworzył posiedzenie. Powitał zebranych. 

Poinformował, że sesja jest nagrywana i transmitowana zgodnie z wymogiem ustawowym.          

W sesji uczestniczyło 14 radnych – Rada jest władna w podejmowaniu uchwał. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

 Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata 

Żyto 

NIEOBECNY: 1 

Arleta Adamczak 

 

 



2. Przedstawienie porządku sesji. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek sesji został przesłany do radnych w stosownym 

terminie w  z związku z powyższym nie ma obowiązku odczytania. Uwag do porządku sesji 

nie było. 

Przewodniczący Rady poinformował, że dnia 16 listopada do biura rady wpłynęło pismo                   

z prośbą o włączenie do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2022 oraz projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2022-2033. 

Skarbnik Śmigla Ewa Mituła przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwały w sprawie 

zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2022. Zmiany proponowane przez Panią 

Burmistrz obejmują dochody i wydatki.  

1.Dochody – dokonuje się następujących zmian:  

a)Rozdział 01042 Wyłączenie z produkcji gruntów rolnych – zmniejszenie o kwotę 64.688,00 

zł dotacji w związku z odstąpienia od realizacji zadania „Budowa drogi dojazdowej do gruntów 

rolnych - przebudowa drogi gminnej 590030P w Koszanowie” z uwagi na znaczny wzrost 

kosztów realizacji zadania.  

b)Rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami - zwiększenie o kwotę 207.400,00 

zł z uwagi na wzrost dochodów z tytułu sprzedaży mienia.  

c)Rozdział 70007 Gospodarowanie mieszkaniowym zasobem gminy zwiększenie o kwotę 

112.000,00 zł z uwagi na wzrost dochodów z tytułu sprzedaży mienia.  

d)Rozdział 75011 Urzędy wojewódzkie – zwiększenie o kwotę 5.817,00 zł na podstawie 

dyspozycji Wojewody Wielkopolskiego.  

e)Rozdział 75495 Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 67.270,00 zł środków 

otrzymywanych z Powiatu Kościańskiego na zapewnienie zakwaterowania i wyżywienia 

obywatelom Ukrainy (środki za listopad).  

f)Rozdział 75814 Różne rozliczenia finansowe - zwiększenie o kwotę 20.000,00 zł w związku 

z aktualizacją planu na podstawie planowanego i dotychczasowego wykonania;  

g)Dział 801 Oświata i wychowanie - zwiększenie o kwotę 16.000,00 zł na podstawie wniosków 

otrzymanych od dyrektorów jednostek oświatowych - aktualizacja planów finansowych; 

h)Rozdział 85395 Pozostała działalność: -zwiększenie o kwotę 60.000,00 zł w związku                           

z planowaną wypłatą dodatku dla podmiotów wrażliwych z tytułu zakupu opału – finansowanie 

z Funduszu Przeciwdziałania Covid-19; -wprowadzenie kwoty 1.200.000,00 zł z tytułu 

dochodów uzyskanych ze sprzedaży węgla przez Gminę Śmigiel na podstawie ustawy z dnia 

27 października 2022 r. o zakupie preferencyjnym paliwa stałego dla gospodarstw domowych 

( Dz.U. 2022 poz. 2236).  

i)Rozdział 85503 Karta Dużej Rodziny – zwiększenie o kwotę 315,63 zł zgodnie z dyspozycja 

Wojewody Wielkopolskiego. j)Rozdział 90095 – zwiększenie o kwotę 5.000,00 zł w związku 

z przyznaniem nagrody dla jednostki organizacyjnej Szkolne Schronisko Młodzieżowe                                    

w Śmiglu za realizację projektu „Śladami Śmigielskich Pomników Przyrody”.  

2.Wydatki – dokonuje się następujących zmian:  

a)Rozdział 01008 Melioracje wodne – przesunięcie kwoty 6.850 w związku z oszczędnościami. 

b)Rozdział 02001 Gospodarka leśna – przesunięcie kwoty 1.000,00 zł w związku                                      

z oszczędnościami.  

c)Rozdział 40002 Dostarczanie wody – zwiększenie o kwotę 20.000,00 zł w związku                               

z aktualizację planu po analizie wykonania za miesiąc październik.  

d)Rozdział 60016 Drogi publiczne gminne – zmniejszenie o kwotę 99.788,00 w związku                            

z odstąpienia od realizacji zadania „Budowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych - 

przebudowa drogi gminnej 590030P w Koszanowie” z uwagi na znaczny wzrost kosztów 

realizacji zadania. e)Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa - zwiększenie o kwotę 137.515,00 



zł, w tym -zwiększenie planu zakupu usług pozostałych, remontowych oraz zakupu energii                       

w związku z dynamicznym wzrostem cen i wyższym zapotrzebowaniem na wydatki w tym 

zakresie; -zwiększenie wartości (o 15.000 zł) na zadaniu majątkowym „Przebudowa budynku 

Ośrodka Zdrowia i świetlicy wiejskiej wraz z budową windy w Starym Bojanowie” w zawiązku 

z koniecznością wykonania robót dodatkowych.  

f)Rozdział 75011 Urzędy wojewódzkie – zwiększenie o kwotę 5.817,00 zł na podstawie 

dyspozycji Wojewody Wielkopolskiego.  

g)Rozdział 71004 Plany zagospodarowania przestrzennego – zmniejszenie o kwotę 9.061,00 zł 

w związku z oszczędnościami.  

h)Rozdział 75022 Rady gmin (miast i miast na prawach powiatu) – zwiększenie o kwotę 

23.000,00 zł planu wydatków w związku z przewidywanymi wyższymi wydatkami. 

 i)Rozdział 75095 Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 3.000,00 zł w związku                      

z większym zapotrzebowaniem zakupu usług pozostałych.  

j)Rozdział 75412 Ochotnicze straże pożarne – przesunięcia pomiędzy paragrafami na wniosek 

pracownika.  

k)Rozdział 75495 Pozostała działalność - zwiększenie o kwotę 67.270,00 zł, na wydatki 

ponoszone na podstawie umowy z Powiatem Kościańskim na zapewnienie zakwaterowania                  

i wyżywienia obywatelom Ukrainy.  

l)Dział 801 Oświata i wychowanie – zmniejszenie wydatków, w tym: -przesunięcia pomiędzy 

rozdziałami i paragrafami oraz utworzenie zadania majątkowego na wniosek dyrektorów 

jednostek oświatowych, -zwiększenie wydatków na wypłatę dotacji podmiotowej dla 

publicznego przedszkola prowadzonego przez operatora prywatnego (II aktualizacja PKD). 

m)Rozdział 85215 Dodatki mieszkaniowe – zwiększenie o kwotę 5.000,00 zł w związku                        

z większym zapotrzebowaniem na wypłatę tego typu świadczenia.  

n)Rozdział 85395 Pozostała działalność: -zwiększenie o kwotę 60.000,00 zł w związku                           

z planowaną wypłatą dodatku dla podmiotów wrażliwych z tytułu zakupu opału – finansowanie 

z Funduszu Przeciwdziałania Covid-19; -wprowadzenie kwoty 1.200.000,00 zł z tytułu 

wydatków ponoszonych na zakup i dystrybucję węgla przez Gminę Śmigiel na podstawie 

ustawy z dnia 27 października 2022 r. o zakupie preferencyjnym paliwa stałego dla 

gospodarstw domowych ( Dz.U. 2022 poz. 2236).  

o)Rozdział 85417 Szkolne schroniska młodzieżowe – przesunięcie pomiędzy paragrafami                   

w związku z zaplanowaną wymianą okien oraz zwiększenie o kwotę 5.000 zł w związku                        

z przyznaniem nagrody dla jednostki organizacyjnej Szkolne Schronisko Młodzieżowe                          

w Śmiglu za realizację projektu „Śladami Śmigielskich Pomników Przyrody”.  

p)Rozdział 85503 Karta Dużej Rodziny – zwiększenie o kwotę 315,63 zł zgodnie z dyspozycja 

Wojewody Wielkopolskiego.  

q)Rozdział 90003 Oczyszczanie miast i wsi – zwiększenie o 45.000,00 zł w związku                                   

z większym zapotrzebowaniem na zakup usług pozostałych.  

r)Rozdział 90005 Ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu – zmniejszenie o kwotę 

3.500,00 zł w związku z oszczędnościami.  

s)Rozdział 90013 Schroniska dla zwierząt – zwiększenie o 4.500,00 zł w związku z wzrostem 

kosztów opieki nad zwierzętami.  

t)Rozdział 90015 Oświetlenie ulic, placów i dróg – zwiększenie o kwotę 140.000,00 zł na zakup 

energii oraz zakup usług remontowych (konserwacja) w związku z przewidywanymi wyższymi 

wydatkami w tym zakresie.  

u)Rozdział 90095 Pozostała działalność – zwiększenie wydatków o kwotę 3.000,00 zł,                          

w związku z przewidywanymi wyższymi wydatkami w tym zakresie.  

v)Rozdział 92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby: -przesunięcie pomiędzy zadaniami 

w ramach funduszu sołeckiego, -zwiększenie o kwotę 17.000,00 zł zakupu usług pozostałych 

w związku z przewidywanymi wyższymi wydatkami w tym zakresie.  



w)Rozdział 92601 Obiekty sportowe – przesunięcie kwoty 15.000,00 zł z zadania 

realizowanego w ramach programu „Szatnia na medal” – oszczędności.  

x)Rozdział 92605 Zadania w zakresie kultury fizycznej – zwiększenie wydatków na zadaniu 

majątkowym „Renowacja boiska trawiastego w Śmiglu” w związku z koniecznością 

rozbudowy odwodnienia. 

Pani Burmistrz w trybie pilnym złożyła do projektu uchwały autopoprawki,  które obejmują 

dochody i wydatki oraz uzasadnienie. Po stronie dochodów wprowadzony zostaje zakup węgla. 

Po stronie wydatków, wydatki związane z zakupem węgla. Proponowana kwota to 1 200 000 

zł, jest ona niezbędna, aby podpisać umowę ze spółką, która weszła we współpracę z Gminą. 

Kwota do końca roku pewnie będzie jeszcze wielokrotnie korygowana. Kwota ta jest 

wprowadzana uchwałą, jednak art. 28 ustawy o zakupie preferencyjnym węgla pozwala 

Burmistrzowi na korygowanie tych kwot. Korygowana kwota będzie wraz z rozwojem sytuacji. 

Jednocześnie wnoszone są autopoprawki do uzasadnienia uchwały. Wykreślone zostają zapisy 

wynikające z omyłki pisarskiej i zastosowana zostaje poprawna kolejność podpunktów. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Gminy Śmigiel na rok 2022 w punkcie 8 podpunkcie 5. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI: 1 

Arleta Adamczak 

 

Kolejny projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel 

na lata 2022-2033 przedstawiła Skarbnik Ewa Mituła. Zmiany zawarte w projekcie obejmują 

zmiany zawarte w projekcie uchwały budżetowej. Między sesjami nie było zarządzenia 

Burmistrza zmieniającego budżet. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej polegają na 

dostosowaniu obecnej Prognozy do  projektu Wieloletniej Prognozy na kolejne lata, którego 

projekty zostały złożone do Rady 14 listopada 2022 r. Korygowany jest horyzont czasowy, 

wydłużany jest do 2035 r., zmieniony zostaje załącznik nr 1 oraz załącznik nr 2. Najistotniejsze 

zmiany zawarte są w załączniku nr 2, ponieważ wprowadzony jest szereg przedsięwzięć, które 

zostały przestawione w projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-20235 m. in. 

są to przebudowa drogi gminnej w Czaczu, budowa wiaty rekreacyjnej w Spławiu, przebudowa 

drogi gminnej w Zygmuntowie, przebudowa ul. Miodowej w Starym Bojanowie, rewitalizacja  

miejsca odpoczynku wraz z odnową stawu w Bielawach.  Są to zadania finansowane                                 

z Funduszu Sołeckiego. Wprowadzone zostaje duże zadanie majątkowe, na które Gmina 

dostała dofinansowanie z Polskiego Ładu – Rozbudowa z przebudową pałacu Szkoły 

Podstawowej w Bronikowie – realizacja zadania planowana jest na lata 2023-2024. 

Wpłata wkładu własnego do Związku Wielkopolski Transport Regionalny, Zakup i montaż 

stolarki okiennej dla Szkolnego Schroniska Młodzieżowego w Śmiglu. Dokonano zmian                        

w zakresie następujących przedsięwzięć:  

1) Montaż windy w budynku Przychodni Lekarza Rodzinnego w Śmiglu przy ul. Skarzyńskiego 

6;  



2) Przebudowa budynku Ośrodka Zdrowia i świetlicy wiejskiej wraz z budową windy w Starym 

Bojanowie;  

3) Przebudowa ciągu dróg gminnych - ul. M. Konopnickiej, Północnej i Kościańskiej w Śmiglu 

oraz ul. Zjazdowej w Koszanowie - zadanie dofinansowane z Programu Polski Ład;  

4) Przebudowa drogi gminnej w Starym Białczu;  

5) Wykonanie oświetlenia ulicznego w Gminie Śmigiel. 

Do tego projektu uchwały Burmistrz złożyła również autopoprawki, które obejmują 

wprowadzenie dochodów i wydatków związanych z dystrybucją węgla przez Gminę Śmigiel. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2022-2033 w punkcie 8 podpunkcie 6. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI: 1 

Arleta Adamczak 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Przedstawienia porządku sesji ze zmianami. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI: 1 

Arleta Adamczak 

 

3. Przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady. 

Przewodniczący Rady poinformował, że zapoznał się z treścią protokołu z LIII sesji Rady 

Miejskiej Śmigla i wiernie odzwierciedla przebieg sesji. Protokół jest do wglądu w biurze rady. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady. 

  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 



Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI: 1 

Arleta Adamczak 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski odczytał informację z działalności w okresie między 

sesjami. Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Pytań nie było. 

 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Pytań nie było. 

 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

7. Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli. 

 

Na ręce byłej sołtys wsi Nietążkowo Pani Eweliny Bukowskiej złożono podziękowania                           

i kwiaty za wykonaną pracę. A Panu Piotrowi Błaszkowskiemu  pogratulowano wyboru na 

funkcję sołtysa wsi Nietążkowo i życzono powodzenia. 

 

Brak zapytań.  

 

Ogłoszono przerwę w obradach. 

 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

Do posiedzenia dołączyła Radna Adamczak, dlatego ponownie przegłosowano porządek obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 15, NIEOBECNY: 0 

Wyniki imienne: 

OBECNY (15) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

 Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata 

Żyto 

 

1) określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu w Gminie Śmigiel, 

Projekt uchwały przedstawiła Danuta Szczepaniak Kierownik Wydziału Organizacyjnego. 

Zmiana ustawy oświatowej, która weszła w życie z końcem października zmienia zasady 

dowozu uczniów niepełnosprawnych do szkół. W tym momencie nie bierze się już pod uwagę 

średniej ceny jednostek paliwa, a Rada musi ustalić stawki za 1 km przebiegu pojazdu, które 

nie mogą być niższe niż w rozporządzeniu. Propozycja jest taka, aby stawki wynosiły tyle ile 

w rozporządzeniu i dotyczyły rozliczeń od 1 listopada 2022 r. 



Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt omawianej uchwały pozytywnie. 

Komisja Finansowo-Gospodarczo zaopiniowała projekt omawianej uchwały pozytywnie. 

Radny Splisteser zapytał jaka teraz jest różnica w cenie.  

Pani Kierownik podała przykład osoby, która dowozi dziecko na trasie Śmigiel-Kościan – 

wszystko zależy jaki to jest samochód, jakie ma średnie spalanie. Na przykład jeżeli dziecko               

w miesiącu wrześniu jeździło 22 dni płacono około 648 zł, a w tej chwili trzeba byłoby zapłacić 

około 1018 zł. Wstępnie obliczono, że będzie to kwota o 85 000 zł więcej na cały rok i nie ma 

za to żadnej rekompensaty. 

Stawki obowiązywać będą od 1 listopada. Zapis taki został uzgodniony z Nadzorem Prawnym 

Wojewody. 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu w Gminie Śmigiel, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata 

Żyto 

 

2) zgłoszenia sołectwa Machcin do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”,    

Projekt uchwały przedstawiła  Monika Tomaszewska – pracownica Urzędu.  Gmina Śmigiel             

w Programie Wielkopolska Odnowa Wsi jest od 2009 r. Sołectwa mają możliwość zawsze 

przystąpienia lub wystąpienia z tego programu, ale muszą spełnić kryteria określone przez 

Urząd Marszałkowski. W tym roku na zebraniu wiejskim stosowne uchwały podjęło sołectwo 

Machcin. Powołało 9 osobową grupę odnowy miejscowości, liderem jest Pan Sołtys oraz 

podjęło uchwałę o przystąpieniu do Programu. Dokumenty zostały dostarczone do Urzędu.                

W sytuacji podjęcia przez RMŚ tej uchwały i odesłaniu dokumentów do Urzędu 

Marszałkowskiego, sołectwo będzie mogło korzystać z różnych instrumentów, które proponuje 

Urząd. Jest to możliwość zgłoszenia sołectwa do konkursów dotacyjnych, które są przeważnie 

3 w roku.  

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt omawianej uchwały pozytywnie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zgłoszenia sołectwa Machcin do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata 

Żyto 

 

 



3) rozpatrzenia skargi na niewykonywanie zadań uchwalonych w dniu 24 lutego 2022 r. 

Uchwałą nr XLIV/372/2022 Rady Miejskiej Śmigla w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

w Gminie Śmigiel na rok 2022, 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Michał 

Skrzypczak. 

W dniu 19 października 2022 r. do Rady Miejskiej Śmigla wpłynęło pismo – skarga na 

niewykonywanie zadań uchwalonych w dniu 24 lutego 2022 r. Uchwałą nr XLIV/372/2022 

Rady Miejskiej Śmigla w sprawie przyjęcia Gminnego Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Śmigiel na rok 2022.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Śmigla przekazał pismo Komisji Skarg, Wniosków i Petycji                   

z zaleceniem rozpatrzenia pisma i opracowaniem stanowiska.  

Członkowie Komisji sklasyfikowali  pismo jako skargę.  

Na posiedzeniach komisji szczegółowo zapoznano się ze skargą i przedstawionymi w niej 

zarzutami oraz dokonano  analizy dokumentów związanych z przedmiotem skargi.  

Została również przeprowadzona wizja lokalna w przytulisku dla zwierząt w Koszanowie,                   

ul. Przemysłowa 10, działka nr geod. 157/1. 

Po rozpatrzeniu sprawy i zapoznaniu się z opinią Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Rada 

Miejska stwierdza, że:  

- przedstawione zarzuty nie potwierdzają się.  

Mając na uwadze powyższe Rada Miejska Śmigla postanawia uznać skargę za bezzasadną.  

 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia skargi na niewykonywanie zadań uchwalonych w dniu 24 lutego 2022 r. Uchwałą 

nr XLIV/372/2022 Rady Miejskiej Śmigla w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie 

Śmigiel na rok 2022 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata 

Żyto 

 

4) rozpatrzenia przekazanego pisma na bezczynność w temacie ruin dawnego obozu legionów 

rzymskich, 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Michał 

Skrzypczak. 

W dniu 3 listopada 2022 roku do Rady Miejskiej Śmigla wpłynęło pismo – skarga na 

bezczynność w temacie ruin dawnego obozu legionów rzymskich. Przewodniczący Rady 

Miejskiej Śmigla przekazał pismo Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z zaleceniem 

rozpatrzenia pisma i opracowania stanowiska do przedstawienia na sesji Rady Miejskiej 

Śmigla. Członkowie Komisji na posiedzeniu 7 listopada 2022 r. szczegółowo zapoznali się                  

z pismem oraz dokumentami związanymi z przedmiotem sprawy. Po rozpatrzeniu pisma                         

i zapoznaniu się z opinią Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Rada Miejska Śmigla stoi na 

stanowisku, że prowadzenie prac archeologicznych nie należy do zadań własnych gminy. 



Według oceny radnych wnioskodawca winien skierować się w tym temacie do Ministerstwa 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego. 

 

Głosowano w sprawie: 
rozpatrzenia przekazanego pisma na bezczynność w temacie ruin dawnego obozu legionów 

rzymskich. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata 

Żyto 

 

5) zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2022, 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Skarbnik. Zwiększane są głównie dochody ze sprzedaży 

mienia, przyznania dodatków dla odbiorców wrażliwych, kilka dyspozycji Wojewody 

Wielkopolskiego. Szkolne Schronisko Młodzieżowe otrzymało 5 000 zł nagrody. 

Wydatki są głownie odbiciem zmian po stronie dochodów. Wszystkie dyspozycje Wojewody, 

Ukraina, ściągane są środki z realizacji zadania majątkowego budowy drogi dojazdowej do 

gruntów rolnych. Środki te przesuwane są na inne zadanie renowacje boiska trawiastego             

w Śmiglu.  

Złożone zostały autopoprawki, które eliminują omyłki pisarskie. Ale przede wszystkim 

wprowadzone są środki na preferencyjny zakup węgla dla gospodarstw domowych.  

Komisja Finansowo-Gospodarczo zaopiniowała projekt omawianej uchwały pozytywnie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
pozytywnego zaopiniowania autopoprawek do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2022. 

  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata 

Żyto 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2022 z autopoprawkami. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 



Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata 

Żyto 

 

6) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2022-2033. 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Skarbnik. Wieloletnia Prognoza Finansowa zmienia się 

głownie w zakresie dostosowania do projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

kolejne lata. Zwiększa się zakres, a także korygowane są dochody i wydatki oraz 

przedsięwzięcia wcześniej już przedstawione. 

Komisja Finansowo-Gospodarczo zaopiniowała projekt omawianej uchwały pozytywnie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

pozytywnego zaopiniowania autopoprawek do projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2022-2033. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata 

Żyto 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2022-2033 z autopoprawkami. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata 

Żyto 

 

10. Złożenie interpelacji i zapytań radnych. 
 

Brak. 

 

11. Informacja o udzielonych odpowiedziach na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Brak. 

 

12. Wolne wnioski i informacje. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w grudniu będą dwie sesje RMŚ. 

Radny Alfred Splisteser zapytał, czy coś wiadomo o przyjeździe dzieci z Węgier                                            

z zaprzyjaźnionej Gminy do Śmigla. 

Pan Burmistrz Marcin Jurga odpowiedział, że nie ma żadnej informacji ze strony Węgier w tej 

sprawie. 



Radny Grzelczyk powiedział, o stanie dróg powiatowych. Po interwencji Radnego 

Powiatowego zamieciono ścieżkę rowerową oraz odpowiednio oznakowano barierę  na drodze 

Stare Bojanowo – Śmigiel i zrobiono to solidnie.  

Dodał także aby zmierzyć natężenie ruchu na drogach powiatowych, które nie są jeszcze 

wyremontowane. Aby przy planowaniu inwestycji wziąć pod uwagę stan i bezpieczeństwo 

drogi oraz natężenie ruchu głównie chodzi o odcinek drogi Stare Bojanowo- Spławie oraz 

Karmin-Popowo. Przyszła odpowiedź w tej sprawie, w której interweniował Radny Powiatowy 

Pan Piotr Błaszkowski. Odpisano, że droga w Spławiu ma nawierzchnię dobrą i jest 

systematycznie utrzymywana. Radny zapytał jeszcze raz skoro droga ma nawierzchnię dobrą 

to w jakim celu postawiono oznakowanie ograniczenia ruch do 60 km/h na odcinku prawie 3 

km poza terenem zabudowanym. Zdaniem radnego największe natężenie ruchu jest na drodze 

Stare Bojanowo-Sierpowo oraz Stare Bojanowo-Spławie w jego okręgu. 

Kolejny temat to temat węgla gorący w tym czasie, którego brakuje i to nie z winy 

jakiegokolwiek samorządu, a to one zostały obciążone jego dystrybucją. Cena takiego węgla 

jeżeli robi to samorząd miała być 2000 zł, a jeżeli przedsiębiorcy to maks 2200 zł. Pan 

Grzelczyk poprosił o wyjaśnienie co dzieje się z dodatkiem węglowym, ponieważ o to też 

pytają mieszkańcy oraz co dzieje się w temacie dystrybucji węgla. Ile wpłynęło już pieniędzy 

na dodatek węglowy. 

Zastępca Burmistrza odpowiedział, że Gmina Śmigiel jako jedna z pierwszych zgodziła się, 

aby wejść w program dystrybucji węgla. Zebrano informacje od mieszkańców jaki węgiel byłby 

potrzebny. Przedsiębiorcy polecili, aby najlepiej rozmawiać ze Spółką Węglokoks, ponieważ 

posiada polski jakościowo dobry węgiel. Pracownicy Urzędu prowadzili rozmowy także po za 

systemem ciepło i Spółka ta wybrała Gminę Śmigiel, aby obsłużyć Gminę. Przysłali także 

ofertę po czym ją wycofali. A mieszkańcy składają już wnioski na węgiel. Pani Burmistrz w tej 

sytuacji wystosowała pismo do Pana Premiera i Wojewody w tej sprawie. Pismo pomogło, 

spółka wznowiła rozmowy z Gminą. Przed chwilą została podpisana umowa z Węglokoksem 

na 600 t. Zapotrzebowanie jest większe. Natomiast Gmina będzie czekać jaka jeszcze spółka 

wybierze Gminę Śmigiel lub Węglokoks więcej dać. Węgiel sprzedawany będzie po 2000 zł,  

u przedsiębiorców będzie możliwy odbiór po zapłacie faktury w Urzędzie. Dowóz węgla do 

posesji to już jest sprawa indywidualna. Burmistrz nie odpowiada za jakość węgla co wynika z 

ustawy. Jest to zapis ustawowy. Jeżeli byłby problem z jakością węgla mieszkaniec może się 

do Gminy zwrócić w tej sprawie, a Gmina do obrotu wprowadzającego. Gmina tylko 

pośredniczy w sprzedaży węgla.  

Zapotrzebowanie na dodatek węglowy zostało złożone na około 13 mln zł. Wpłynęło do Gminy 

5 mln zł. W piśmie do Pana Premiera jest prośba o dalsze transze. Z informacji od innych gmin 

z Powiatu Kościańskiego dodatek w wysokości na jakie zostało złożone zapotrzebowanie 

jeszcze nie wpłynął.  

Radny Grzelczyk zapytał u jakich przedsiębiorców z Gminy Śmigiel będzie można nabyć 

węgiel i w jaki sposób zostali oni wyłonieni czy nie trzeba było robić przetargu. 

Mecenas odpowiedział, że zgodnie z ustawą art. 3 ustęp 5 do umowy sprzedaży, sprzedawca 

załącza certyfikat jakości takiego paliwa i to on ponosi odpowiedzialność jaka jest jego jakość, 

skąd go wziął. A Gmina nie ma wpływu na to co będzie w certyfikacie czyli z reklamacją 

zwracamy się do tego kto wydaje certyfikat do umowy.  

Pan Burmistrz odpowiedział, że ustawa mówi, że nie trzeba robić żadnych zapytań po za ustawą 

o zamówieniach publicznych. Przedsiębiorcy, którzy zgłosili się do Gminy zostali zaproszeniu 

do współpracy z terenu Gminy Śmigiel, ponieważ z poza terenu Gminy także były oferty.  

Ze strony Gminy cały czas będzie chęć pomocy mieszkańcom w tej sprawie, aby nie było 

żadnych nieporozumień.  

Ponowione zostanie pismo w sprawie natężenia ruchu.  



Radny Pelec odpowiedział, że 14 listopada otrzymał odpowiedź od Pana Roberta Ławniczaka, 

że pomiary natężenia ruchu wykonywane są co 5 lat zgodnie z przepisami. Następny pomiar 

natężenia ruchu zostanie wykonany w 2025 roku. Radny na tym nie spocznie.  

Radny Grzelczyk wnioskuje, że ostatni pomiar miał miejsce w 2020 r. i żadnych danych z tego 

nie zna. Poprosił o zapytanie po co jest ograniczenie prędkości na tym odcinku drogi, skoro jest 

bezpiecznie. 

Radny Skrzypczak zgłosił problem parkowania przy Przedszkolu w dni targowe, problem ten 

był sygnalizowany na poprzedniej sesji. Z informacji od mieszkańców wynika, że problem ten 

nadal jest. I zapytał czy można byłoby wyrysować koperty parkingowe, z których mogliby 

korzystać rodzice dzieci.  

Kolejne pytanie dotyczy przejść dla pieszych na Osiedlu nr 1. Dzieci z osiedla muszą chodzić 

do szkoły pieszo i mieszkańcy mieliby prośbę, aby powstały przejścia na ulicy Powstańców 

przy skrzyżowaniu z ul. Kędzierskiego, dalej na ulicy Wodnej przy tzw. skwerze badylarza oraz 

przy skrzyżowaniu ulicy Wodnej z ulicą Młyńską. 

Następne pytanie dotyczy strefy inwestycyjnej w Nietążkowie. Gdyż wiadomo, że bardzo dużą 

działkę kupiła firma Werner Kenkel. Czy jakieś inne firmy wykupiły tam działki. Dowiedziano 

się, że są problemy z przyłączem gazowym. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że na przejście dla pieszych przy ul. Powstańców projekt jest już 

zrobiony i wysłany do Starostwa do zatwierdzenia. Przy drugim przejściu jest taki problem,              

że będzie trzeba dorobić około 10 m chodnika, ale przejście to powstanie. 

Kierownik Posterunku Policji stwierdził, że nie znalazł żadnych uchybień w tym zakresie. Ale 

jeżeli chodzi o koperty to zostanie ten temat rozważony w Wydziale Infrastruktury w kolejnym 

tygodniu jak można byłoby to rozwiązać. 

W sprawie strefy inwestycyjnej odbyło się spotkanie z przedstawicielami firmy w ubiegłym 

tygodniu. Firma podtrzymuje chęć wybudowania fabryki, ale czeka na różnego rodzaju 

pozwolenia. Był problem z gazem, jednak po spotkaniu trójstronnym zostało wypracowane 

stanowisko jak linia gazowa mogłaby powstać. O innych sprzedanych tam działkach nic nie 

wiadomo. 

Radny Łączny poinformował, że otrzymano informację o utrzymaniu dróg powiatowych                      

w sezonie zimowym 2022/2023. Czas reakcji na wystąpienie oblodzeni czy opadów śniegu 

można dyskutować. Na przykład na drodze z Przysieki do Starej Przysieki Drugiej, gdzie idą 

dzieci do szkoły napisano, że dopuszczalne przerwy w komunikacji do 24 godzin, bardzo długo. 

Śnieg luźny może zalegać 16 h po wystąpieniu opadów, śnieg zajeżdżony cały czas. Języki 

śnieżne również, a zaspy 24 h, co jest niebywałe. Warto byłoby się zastanowić i interwencję             

w tej sprawie, ponieważ czas ten jest zdecydowanie za długi. 

Radny Piotr Błaszkowski odpowiedział, że prawdopodobnie jest regulowane to ustawą. Jednak 

czas ten jest za długi, często jednak jak pada to pada wszędzie. Najprościej byłby się 

porozumieć, aby Gmina odgarniała ten śnieg sama na zasadzie współpracy.  

Radny Krzysztof Łączny dodał, że wszystkie drogi powiatowe jakie byłby robione na terenie 

Gminy były partycypowane przez Gminę w układzie 50% na 50% co też powinno być na 

uwadze. Także Gmina dołożyła już swoją cegiełkę do tych dróg. 

Pan Grzelczyk dodał, że rozumie że standardy określa ktoś wyżej, ale przydzielanie odcinków 

dróg to dzieje się w powiecie. 

Wiele razy motywowano konieczność remontu drogi Sierpowo Stare Bojanowo, że stanowi ona 

łącznik do ewentualnego objazdu, gdyby coś się działo na drodze ekspresowej, a jest tam 

standard najniższy czyli 6. Przypisany ten standard jest także do dróg Stare Bojanowo-

Olszewo-Sulejewo, Wydorowo-Sierpowo, Gniewowo-Gryżyna, Nietążkowo-Robaczyn-Stare 

Bojanowo, Morownica-Sikorzyn-Biskupice. Dobrze, że zimy nie są surowe. 

Pani Burmistrz w uzupełnieniu powiedziała, że dla Gminy bardzo istotne było, aby węgiel był 

Polski. Zmówienie miało być większe, ale Węglokoks oświadczył, że nie jest w stanie niestety 



dać Gminie takiego zapotrzebowania jakiego oczekuje. Zamówienie wstępnie złożone to: 

węgiel kostka 100 t, węgiel orzech 100 t, ekogroszek skrawek 400 t. Razem jest to 600 t. Gmina 

na tym nie poprzestanie, ponieważ zapotrzebowanie będzie większe. Jednak nie wszystko 

zależy od Gminy, ponieważ jest to bardzo trudne dla samorządów. Nawet sytuacja na rynku 

jest niestabilna.  

Pan Mecenas dodał, że o procedurach zakupu węgla zawartych w ustawie można procedować. 

Wykaz podmiotów od których jednostki samorządu mogą nabyć węgiel określony jest 

rozporządzeniem Ministra Aktywów Państwowych i jest uch zaledwie 6. Możliwość 

zamówienia węgla jest ograniczona zarówno co do ilości podmiotów jak i co do ilość paliwa. 

Niestety system ten działa jak loteria.  

Radny Grzelczyk dodał, że firmy które zajmują się tym na co dzień są przygotowane i mają 

doświadczenie, a Gmina została zaangażowana w coś czym się nie zajmuje. Z tego co mówi 

ustawodawca, że jest 6 podmiotów zajmujących się dystrybucją węgla. Mają być punkt                         

w Polsce, gdzie węgiel będzie składowany i będzie to nie tylko Polski węgiel. 600 t od 

Węglokoksu to Polski węgiel, jednak wiadomo, że pozostała część może nie być z Polski                        

i trzeba to jasno powiedzieć. Co będzie dalej nie wiadomo.  

Radny Klem wrócił do utrzymania dróg przez powiat. Powiedział, że nie było półrocza, aby 

Gmina nie walczyła o utrzymanie dróg przez Powiat. Były spotkania, które się nie odbyły,                     

a jak się odbyły to nie przyniosły żadnych efektów. Walka ciągle z tym samym, a efektów brak. 

 

13. Zakończenie sesji. 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął posiedzenie. 

 

 

  

                                                                      Przewodniczący 

                                                                        Rady Miejskiej Śmigla 

/-/ Wiesław Kasperski  

  

 

 

 

 

 

 

 

Przygotował(a): Daniela Kiełczewska 



  


